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Zápis z rokovania Výboru  

Vedenie rokovania: MUDr. Hedviga Pivovarníková, prezidentka SSKB 
Zápis: MUDr. Daniel Magula, CSc., vedecký sekretár 
Dátum konania: 07. 11. 2023 –  utorok 
Čas: 14:00 hod. – 15:30 hod. 
Miesto: ONLINE rokovanie   

Prítomní účastníci 

Výbor 

MUDr. Hedviga PIVOVARNÍKOVÁ (hPIV) 
MUDr. Daniel MAGULA, CSc. (dMAG) 
RNDr. Mária KAČÁNIOVÁ (mKAČ) 
Ing. Jana NETRIOVÁ, PhD., MPH (jNET) 
MUDr. Peter SEČNÍK, PhD. (pSEČ) 
RNDr. Mgr. Marko KAPALLA, PhD. (mKAP)   

Prizvaní  Ing. Ján BALLA (BALj) 

Dozorná rada  

Neprítomní účastníci 

Výbor Ing. Vladimír HERIBAN, PhD., MBA, MSc. (vHER) ospravedlnený 
MUDr. Jana ŠALIGOVÁ (jŠAL) ospravedlnený 

Dozorná rada 
MUDr. Mária OSTROŽLÍKOVÁ (mOST) 
Ing. Beáta HVOZDOVIČOVÁ, MBA (bHVO) 
MUDr. Milan REBEK (mREB) 

 

Navrhnutý program 

 1. Otvorenie, privítanie zúčastených – hPIV 

 2. Predstavenie I.D.L. Company s.r.o. - p. Marcela Idlbeková 
 3. Finálny rozpočet konferencie LABKVALITA 2023 – už aj po poplatkoch pre SLS – mKAČ 
 4. Dotazníky spokojnosti - nové návrhy a aktualizácia na ďalšiu akciu - PIVh+... 
 5. EFLM Akadémia,  počet nových záujemcov etc. informácia – BALj 
 6. Rôzne 
 7. Nasledujúce zasadanie výboru SSKB 27.11. 2023 o 15:30 hod. (zmena z pôvodného   

     návrhu o 14:00 hod.)  

Privítanie prítomných 

Prezidentka hPIV – privítanie členov Výboru na  rokovaní Výboru SSKB, hPIV konštatovala, že 
výbor je uznášaniaschopný, prítomných je 6 členov výboru. Prizvaný je Ing. Balla.   

Rokovanie k jednotlivým bodom navrhnutého programu   

 

K bodu 2:  

Prezidentka SSKB hPIV uviedla konateľku fy I.D.L. Company s.r.o. – p. Marcelu Idlbekovú 
a požiadala ju o predstavenie spoločnosti.  
P. Idlbeková podrobne predstavila portfólio spoločnosti, ktorá sa zaoberá organizáciou 
seminárov, konferencií pre lekárov, farmaceutov. Spoločnosť mimo programovej časti 
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konferencie zabezpečuje plný organizačný servis „na kľúč“ podľa požiadaviek zadávateľa 
(oslovovanie sponzorov, grafická príprava podkladov, zborníky abstrakt, vrátane zabezpečenia 
ISBN, materiály k registrácii, samotný proces registrácie, technické zabezpečenie – zvuk + 
premietanie, hybridné podujatia kombinované s online prenosom, sli-do dialóg, záznam 
podujatia, elektronická aplikácia, a i.). Zabezpečujú aj predvýber hotelov podľa požiadaviek 
zadávateľa (počtu účastníkov, etické pravidlá usporiadania konferencie podľa MedTech, a pod.). 
Výboru bolo na posúdenie zaslaných niekoľko ponúk hotelov, s predbežnou rezerváciou 
zadaného termínu  budúcoročného kongresu SSKB,  zatiaľ bez posúdenia MedTech-om. So 
spoločnosťou MedTech majú skúsenosti - i keď nie najlepšie. Podrobne info o spoločnosti 
a možnostiach ponuky  – podrobne na stránke: https://www.idl.sk  

P. Idlbeková odpovedala i na otázky členov výboru:  

- orientačnú cenovú ponuku nedefinovala,  vždy záleží podľa individuálnych požiadaviek 
zadávateľa.  

Po ukončení predstavenia spoločnosti (po odhlásení sa p. Idlbekovej)  prebehla k téme 
organizácie profesionálnou agentúrou diskusia medzi prítomnými členmi Výboru SSKB.  

mKAP – navrhol, aby Kongres SSKB bol organizovaný iba ako lokálna akcia,  tým by odpadlo 
posudzovanie zo strany MedTech-u.  

hPIV – diskutovala, či by sa za takýchto okolností mohla požiadať záštita EFLM. 

mKAČ – zo skúseností z tohto roku si explicitnú písomnú podmienku súhlasu zo strany MedTech, 
dala iba fy Siemens. K sponzoringu firiem a informácii p. Idlbekovej, že by sa cez agentúru dali 
vybaviť lepšie finančné podmienky, uviedla, že sponzorujúce spoločnosti často jednajú na základe 
dobrých osobných vzťahov a podľa toho sa dá dohodnúť aj lepšie výška sponzoringu.  

pSEČ – podporil, aby sme sa nevzdávali záštity EFLM a neustupovali MedTech-u do konania iba 
lokálnej akcie. Naviac je otázne, či by podpora sponzorov iba pre lokálnu akciu nebola nižšia ako 
pre akciu pod záštitou EFLM.  

pSEČ a dMAG – navrhli, aby sme si podľa špecifikácie požiadaviek (ktoré veľmi dobre zo 
skúseností s dlhoročnou organizáciou pozná mKAČ) a mohla by ich našpecifikovať,  vyžiadali 
položkovite cenovú ponuku od spoločnosti I.D.L. Company. Takýto návrh dala ešte pred 
rokovaním výboru mailovou poštou aj jNET.  

BALj – uviedol, že medzinárodná konferencia nie je to isté čo národné podujatie s medzinárodnou 
účasťou. Navrhol, aby si SSKB dala vysvetliť, či na udelenie záštity EFLM je nevyhnutná podmienka 
vyjadrenia MedTech Ethical. Ideálne by bolo uskutočniť kongres v Tatrách, kde sa hotely počas 
posledných rokov preorientovali okrem turistiky aj na organizovanie kongresov (a náležite sa na 
to  materiálno-technicky a personálne prispôsobili). Navrhol – pokiaľ nie je istota a časový 
priestor na vyjadrenie sa MedTech-u – ku geografickej lokalizácii a typu hotela,  zadať pre 
nahlásenie do Kalendára vedeckých a odborných podujatí SLS najpravdepodobnejší hotel (s 
uvedením vyhradenia prípadnej zmeny hotela – v súlade so schválením MedTech-u).  
 

BALj bol Výborom poverený písomne sa obrátiť na EFLM, ako je to so záštitou podujatí 
organizovaných národnými spoločnosťami.   

mKAČ – navrhuje z predloženej ponuky od fy I.D.L. Company vybrať buď hotel PATRIA (kde sa 
bežne konávajú konferencie tohto typu) na Štrbskom Plese,  v ktorom už fy I.D.L. aj 

zarezervovala pre nás termín 6.-8.10.2024, alebo Hotel CHOPOK, ako kongresový hotel, kde sme 

https://www.idl.sk/
https://www.idl.sk/
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i v minulosti usporiadali konferenciu – bez výhrad MedTech-u.  Navrhuje aj  hybridné riešenie, t.j. 
požiadať fy I.D.L. Company, aby vykonala tie organizačné úkony, ktoré nám doteraz realizovala fy 
INVITON a cenovo porovnať cenu ich služieb. Ostatné časti zabezpečovala spolu s organizačným 
výborom doteraz ona sama (v celkovej cene 1250 €),  čo  predpokladá, že je výrazne lacnejšie, 
ako keby sa aj táto časť zadala inej spoločnosti.  Prejavila záujem a ochotu túto časť 
organizačného zabezpečenia prevziať v rovnakom rozsahu aj pre nastávajúci Kongres SSKB. mKAČ 
informovala taktiež o tom, že 6.11. predbežne zaregistrovala na stránke MedTechu (Pre-
clereance) XV. Kongres SSKB v hoteli Patria na Štrbskom Plese pod č. EMT36608. Rozhodnutie 
MedTechu by malo byť známe o 21 dní. 

Z diskusie členov Výboru vyvstala  požiadavka, aby sa cenová ponuka podľa jednotlivých položiek 
pre organizáciu Kongresu (vo forme „full servis“, resp. „na kľúč“) vyžiadala aj od ďalších 
spoločností, ktoré organizačne po dlhé roky zabezpečujú odborné kongresy a konferencie (fy 
KAMI, fy TAJPAN, príp. iné). Spoločnosť I.D.L. Company pôsobí v tejto oblasti od roku 2019, pani 
Idlbeková však v tejto oblasti – organizácii odborných podujatí -  pôsobí už 20 rokov. 
Vypracovaním špecifikácií a odoslaním ponúk bola poverená mKAČ.    

 

K bodu 3:  

mKAČ a jNET predložili (takmer) finálny rozpočet konferencie LABKVALITA 2023 (zaslaný členom 
výboru e-mailovou poštou). Celkové príjmy sú rozpočítané na 30 381, 10 €, výdaje na 33 370,31 
€, strata na podujatie predstavuje – 2 989,21 €. Nie je zahrnutý ešte príspevok od fy BECKMAN 
vo výške 2000 € (aktuálne je v procese riešenia). Započítané sú odmeny pre 5 spolupracovníkov 
predsedníčky organizačného výboru – v celkovej výške 1 250 €.  

Prítomní 5 členovia Výboru výšku tejto navrhovanej odmeny pre 5 spolupracovníkov 
jednomyseľne odsúhlasili (nebola už prítomná mKAČ). 

hPIV požiadala mKAČ,  aby vyžiadala od hotela Horizont prehľad o ubytovaných, ktorým SSKB 
preplácala ubytovanie (menný zoznam aj s počtom nocí a konečnou sumou), ako i menný zoznam 
pracovníkov, ktorým boli navrhnuté odmeny.    

 

K bodu 4:  

hPIV -  požiadala mKAČ o zaslanie Dotazníka spokojnosti, za účelom vyhodnotenia aj tejto  
stránky konferencie (spokojnosť účastníkov).  

 

K bodu 5:  

BALj  podal informáciu o stave a pohyboch členstva v  EFLM Academy. Doposiaľ je pre rok 2024 
potvrdených 16 členov e-mailom, odhlásil sa F. Štefanec.  Ďalej výbor informoval, že vykonal 
emailom nábor do Akadémie u troch štvrtín členskej základne SSKB. Všetkým členom Akadémie 
v pôvodnom kmeni poslal emailovú notifikáciu, aby potvrdili svoju ďalšie zotrvanie. Pokiaľ sa 
emailom z členstva neodhlásia, bude im členstvo predĺžené aj na nasledujúci rok. Prihlásilo sa 11 
nových členov. Uviedol, že doteraz boli z výboru SSKB členmi akadémie všetci členovia – malo by 
aj noví členovia zvážiť, či sa uvažujú stať členmi kolektívnej Akadémie EFLM.  

mKAP uviedol, že neuvažuje byť členom EFLM Academy (má už zabezpečený inou formou prístup 
ku všetkým databázam).  
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K informáciám podaným BALj  prebehla diskusia členov výboru.  BALj – uviedol, že EFLM dovoľuje 
členstvo Akadémie každému jednotlivcovi, ktorý má záujem o laboratórnu medicínu. Môžu to byť 
odborní pracovníci klinických laboratórií aj zástupcovia diagnostických firiem. Existujú dve formy 
prihlášky – kolektívna a individuálna. Kolektívnym členom Akadémie (ktorá má viac výhod) sa 
môže stať iba člen národnej spoločnosti. 
Treba však preveriť, či všetci tí, ktorí sa nanovo prihlásili do kolektívneho členstva EFLM sú aj 
členmi SSKB.  BALj  preverí v čo najkratšom čase týchto nových záujemcov o kolektívne členstvo 
najprv cez SLS, či sú členmi SSKB. Výbor sa uzniesol, že v EFLM Academy (kolektívne členstvo)  
nebudú môcť byť registrovaní nečlenovia SSKB a poveril BALj, aby po preverení členstva v SLS 
u jednotlivých záujemcov následne toto voči EFLM Academy takto zabezpečil.  

  

K bodu 6:  

Rôzne 

 

hPIV predložila na úvahu zvážiť vypracovanie odborných usmernení, resp. odporúčaní SSKB  na 
dva parametre -  kreatinín enzymaticky a LDL-cholesterol výpočtom a vyzvala členov na 
spoluprácu.  pSEČ  sa podujal na spracovanie usmernenia o stanovení kreatinínu enzymatickou 
metódou,  na spracovanie usmernenia k stanoveniu LDL-cholesterolu výpočtom sa nikto z členov 
aktuálne neprihlásil, i keď písomné podklady k tejto problematike zaslal výboru Dr. Gaško.  
Predbežne pri otázke,  v ktorých laboratóriách sa aplikuje už stanovenie LDL výpočtom,  
z prítomných členov  deklarovali všetci, že stanovujú t.č. LDL-cholesterol priamou metódou.  
 
hPIV – podala  informáciu a vysvetlenie k časopisu Laboratórna diagnostika,  kde p. Neščáková zo 
SLS nechcela vyplatiť  úhrady za tento časopis Laboratórna diagnostika,  nakoľko podľa jej 
poznatkov tento časopis už neexistuje.  Prezidentka hPiV spolu s výkonnou redaktorkou časopisu 
Ing. Hubkovou podali na SLS vysvetlenie, že časopis existuje a vychádza naďalej, ale 
v elektronickej podobe.    
 
BALj – informoval o množstve rôznej korešpondencie z medzinárodných federácií  EFLM, resp. 
IFCC,  z ktorej po prečítaní a zvážení dôležitosti predkladá výboru najpodstatnejšie informácie. 
T.č. je aktuálna informácia, že  SSKB môže požiadať o aktívnu účasť  člena EFLM, na 
budúcoročnom národnom kongrese 2024 s možnosťou plnej úhrady medzinárodných cestovných 
výdavkov vrátane ubytovania. 
Druhou možnosťou je usporiadanie Postgraduálneho kurzu kurzu organizovaného EFLM 
s možnosťou úhrady cestovných výdavkov prednášateľov (ubytovanie hradí organizátor). EFLM 
ponúka dva tematické kurzy: • Bioštatistika v laboratórnej medicíne • Ako napísať dobrý vedecký 
a odborný článok. Kurz môže byť jednodňový deň pred kongresom (pozvanému by hradilo 
cestovné náklady EFLM, hotel a stravu by uhrádzala SSKB). Pozvaný by mohol predniesť aj 
plenárnu prednášku na kongrese. Počet účastníkov na seminári  je do max 50 účastníkov, bežná 
je však účasť cca 20 záujemcov (podľa skúsenosti z iných krajín).  Táto informácia je podaná na 
tomto výbore,  v decembri 2024 by už mohlo byť neskoro. 
Takýto postgraduálny kurz by mohol alternatívne aj satelitným sympóziom kongresu.  
Požiadavku na účasť reprezentanta EFLM, resp. IFCC treba však podať najneskôr do polovice 
decembra. EFLM rozhoduje podľa dátumu podania (kto skôr príde, ...),  a uprednostní tých, ktorí 
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ešte doteraz nemali reprezentanta EFLM na niektorom z podujatí (hradeného z prostriedkov, 
napr. EFLM).  
Navrhuje na zváženie výboru, či a koho by sme pozvali.  Doteraz boli na našich podujatiach traja 
prezidenti EFLM (prof. Sandberg,  prof. Ozbenová,  prof. Plebani) a doc. Vitkus, člen Výkonnej 
rady EFLM a prezident Litovskej spoločnosti klinickej biochémie.  
Doteraz neboli pozvaní našou spoločnosťou doc. Jovičičová zo Srbska, prof. Kohse z Nemecka, Dr. 
Fernandez-Calleová zo Španielska.  BALj navrhuje  pozvať Jovičičovú,  resp.  niektorého z mladých 
členov, čo by mohlo byť atraktívne aj pre našich mladších biochemikov, z pracovnej skupiny IFCC 

TF-YS (Task Force Young Scientists), kde sú členovia z celého sveta (Argentína, USA, Španielsko, 
Francúzsko, Južná Afrika, Srí Lanká).  Z hľadiska úhrady nákladov by na zváženie prichádzalo 
pozvanie na niektorého z európskych členov. Skupina vyvíja aktivity  v oblasti umelej inteligencie.  
 

Predbežný termín a miesto nasledujúceho rokovania Výboru SSKB 

Termín najbližšieho rokovania Výboru SSKB -  27.11.2023 (pondelok) v zmenenom čase o  15:30 
hod. ONLINE.  

 

Prehľad plnenia úloh z predchádzajúcich rokovaní Výboru SSKB a nové úlohy  

Zostávajúce úlohy z predchádzajúcich rokovaní výborov - prehľad plnenia    

 
 

Úlohy z rokovania Výboru SSKB z 30.10.2023 – prehľad plnenia   

Úlohy Zodpovedá 

Urgentné 

  

Do najbližšieho Výboru 

  

Priebežne 

1. Doriešiť zmluvne budúcu finančnú podporu Ceny profesora 
Pecháňa 
v procese riešenia, zatiaľ nepredložené    

vHER 

2. Aktualizovať zmenu volebného systému v stanovách SSKB 
zatiaľ nepredložené    

hPIV + 
dMAG 

3. Inicializovať proces zaradenia nového testu na mierne traumatické 
poškodenie mozgu do Zoznamu zdravotníckych výkonov 
zatiaľ nesplnené – členom V-SSKB podaná iba prvotná informácia   

hPIV, vHER 

4.  Prerokovať návrhy na aktualizáciu členov Komisie MZ SR pre 
prípravu Zoznamu zdravotníckych výkonov za odbor klinická 
biochémia 
zatiaľ nepredložené    

hPIV, vHER 

Nové úlohy Zodpovedá 
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Nové úlohy z rokovania Výboru SSKB 7.11.2023 

 

Do najbližšieho Výboru  

1. Definitívne zhrnutie príjmov a výdavkov za konferenciu 
LABKVALITA 2023  
splnené    

mKAČ, jNET 

2. Posúdenie vhodnosti lokality konania kongresu SSKB 2024 zo 
strany MedTech-u vopred po dodaní zoznamu hotelov pre 
potenciálne miesto konania 
v procese riešenia, zatiaľ nepredložené     

mKAČ, hPIV 

3. Osloviť profesionálnu spoločnosť pre organizovanie vedecko-
odborných podujatí – kvôli organizačnému zabezpečeniu 
Kongresu SSKB 2024  
splnené    

hPIV 

4. Podať informáciu o riešení problému s evidenčným číslom 
periodickej tlače pre časopis Laboratórna diagnostika  

    splnené    
hPIV 

Priebežne 

5. Po definitívnom určení miesta a termínu konania kongresu SSKB 
zahlásiť podujatie do Kalendára vedeckých podujatí SLS – do 30. 
11. 2023  
zatiaľ neaktuálne,  bude riešené podľa vyššie uvedenej splnenej 
podmienky       

dMAG, hPIV 

Úlohy Zodpovedá 

Urgentné 

1. Výbor SSKB dal poverenie písomne zistiť na EFLM, za akých 
okolností poskytuje záštitu nad podujatiami  organizovanými 
národnými spoločnosťami (národnými, medzinárodnými, 
s medzinárodnou účasťou) a či je podmienkou aj súhlas MedTech-
u  

BALj  

2. Pripraviť  podľa jednotlivých položiek špecifikáciu organizačného 
zabezpečenia odborného podujatia v rozsahu doterajšieho 
zabezpečenia fy INVITON a vyžiadať takúto parciálnu cenovú 
ponuku od fy I.D.L. Company Vypracovaním špecifikácií 
a odoslaním ponúk bola poverená mKAČ.    

mKAČ 

3. Pripraviť  podľa jednotlivých položiek špecifikáciu organizačného 
zabezpečenia odborného podujatia v rozsahu komplexného  
zabezpečenia „full servis“, resp. „na kľúč“ a vyžiadať takéto 
cenové ponuky od viacerých dodávateľov kongresových služieb – 
I.D.L. Company, Agentúra KAMI,  TAJ-PAN,  príp. iných  

mKAČ 

Do najbližšieho Výboru 
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4. Vyžiadať od hotela Horizont prehľad o ubytovaných, ktorým SSKB 
preplácala ubytovanie (menný zoznam aj s počtom nocí 
a konečnou sumou), ako i menný zoznam pracovníkov, ktorým 
boli navrhnuté odmeny    

mKAČ 

5. Premyslieť návrhy na pozvanie reprezentanta EFLM, resp. IFCC na 
budúcoročný kongres  SSKB  

hPIV, BALj, 
všetci  

Priebežne 

6. Pripraviť návrh usmernenia, resp. odporúčania Výboru SSKB 
o stanovení kreatinínu enzymatickou metódou pSEČ 


